

(GERMAN VERSION BELOW)

Parent Council Meeting #1 of 2024-2025

1 October 2024

In Person (189 parents in attendance)

PCB attending: L. Schweinitz, C. White, L. Martinez-Fonts, C. Metzler, U. Grohé, S. Doca, H. Scribner

1. Welcome
2. Approval of the agenda, prior minutes, miscellaneous motions
3. Student council report
4. Elementary School report
5. High School report
6. Spotlight: Delia Simons
7. Elections
 1. School conference (SK)
 2. Parent Council Board (PCB)
 3. District Parent Committee (BEA, Bezirkseleiternausschuss)
 4. Faculty/Department Meetings
8. Committee reports
9. Miscellaneous and announcements

Meeting started: 18:37

TOP 1 Welcome

TOP 2 Approval of Agenda

Approved

A. Approval of Minutes of Previous Meeting

Approved

B. Vote to allow alternates

Approved

C. Vote to allow PC Meeting online option

Approved

TOP 3 Student Council Report - (E. Raible)

New presidents James Simanowitz (US) and Mila Ward (German). The SC has five projects in mind. 1- An Inter school dance (with Nelson Mandela/BBIS) or both. 2- Increase respect for the

janitorial staff 3- Improve the advisory period for Grades 7-10 (better time management). 4- Create a report form for structural damages. 5- Soccer tournament to compete against other schools.

Vice Presidents: Keyo Casper (US) Jonas Bordet (German)

Secretary: Nils Bespolka (US)

Treasurer: Illian Bordet (German)

Assistant Treasurer: Felix Stiegel

TOP 4 Elementary School Report (German ES Principal Frau A. Ecke)

School involvement- shared experience. FunRun was a success. Students ran 6,500 laps. Collected 30,000 Euro which is intended to be spent on musical instruments and other supports for the school.

School photographer is coming from Oct 7-11. Schedule is in the Bulletin.

Admissions has started today and will run through January.

ES Faculty meeting is on November 5 and will entail that no regular instruction can be provided.

Parent Teacher Conferences will be held on November 7th for Grades 3-6. Early dismissal.

New Senate regulation regarding mandatory school attendance. (Not new to German schools.)

Implemented the new bilingual school language program - 50% English, 50% German.

Teachers/administrators should speak in their native language.

[JFKS Language Program](#)

TOP 5 High School Report (E. Hale - acting American HS Principal)

Echoes praise of FunRun.

AP (Advanced Placement) scores continue to improve. Exams take place in May. Over 250 exams were taken, 88% pass rate. We scored ~15% higher than the global average.

From ED meeting- Official decision that we will start distributing quarterly report cards (i.e. Progress Reports) with reports in all grades. Non binding grade.

Parent Teacher Conference invitations will come at the end of next week. HS sign ups will be through WebUntis. Note the different capacities between the App (quick schedule updates) and the browser version (conference sign ups, test scores, etc).

Reiterate adoption of Hate Speech Policy. Continue to have good conversations and work to raise awareness with students.

[Hate Speech Policy](#)

There are four principles the faculty is working towards in terms of language development including teaching in the primary language.

Tardies due to public transit reasons are not excused in HS. HS has normal school on November 5.

Q: Can admin entertain leniency with public transit delays?

A: If there is a strike, it is communicated in advance. Senat expects students to plan in advance as a general policy. If there is a larger transit problem, teachers are aware and can make exceptions. Please clarify with HR teachers.

Parent faculty choir concert will be held on October 17 at 19:00 in the Aula. Celebrating 50 years.

The new website has been launched.

Q: Is the hate speech policy on the website?

A: It is in the bulletin and will be published on the website.

Q: Does the 50/50 balance apply to each subject?

A: No, we cannot accommodate 762 individual student plans. We are aiming to create a 50/50 balance across the board.

TOP 6 Delia Simons Mittelstufenkoordinatorin

Not only bilingual but bicultural, can be both an advantage and disadvantage. Introduction to Mittelstufe structure and blending of American and German systems.

"Navigating Middle School: Compass to success"

- Bilingualism/Biculturalism is both JFK's advantage and challenge.
- Middle school is essentially a bridge to high school (grades 7-12).
- Trying to blend German and American systems:
 - German schools typically keep the same teacher and class for grades 1-6, while JFK follows EC/1/2, 3/4, 5/6, 7/8, 9/10.
- Focus on social integration, revamped class councils, and cultural diversity.
- **1-hour homeroom** to support the transition to high school.
- **Middle school trips:** A small, 2-night trip to Brandenburg.

- Presentations on cyberbullying and handling precarious situations.
- **8th grade:**
 - New elective options.
 - Ski trip.
 - Scholastic testing.
 - Drug prevention education.
- **9th grade:**
 - Internship module.
 - GPA (Grade Point Average) begins to count; this will be communicated frequently.
- **10th grade:**
 - MSA (Mittlerer Schulabschluss): Presentation and written exam.
 - Exploring post-10th grade options: Education, vocational training, and opportunities outside JFK.

Middle School Presentation

TOP 7 Elections

7.1 School Conference (SK)

Vote to hold open election

Approved, none against, no abstentions

Vote to approve American slate

Approved, none against, no abstentions

Lars Bespolka and Gretchen Vogel confirmed as American Mains.

John Sullivan and April Ewert confirmed as American Alternates.

Paper ballot votes were counted for the German representatives.

Holger Kölling-Orb confirmed as German Main

Alexandra Albanese confirmed as German Main

Vote to hold open election for Alternates

Approved, none against, no abstentions

Vote to approve slate

Approved, none against, no abstentions

Frank Graef confirmed as German Alternate

Carsten Casper confirmed as German Alternate

7.2 Parent Council Board (PCB)

German

Louise von Schweinitz
Uli Grohe
Jan Müller
Robert Erlbaum

American

Christine White Ehrlich
Helena Broad
Carlotta de Vivanco
Maria Jerardi

Vote to approve open election
Approved, none against, no abstentions
Vote to approve slate
Approved, none against, no abstentions

7.3 District Parent Committee (BEA, Bezirkselevelternausschuss)

Vertreter

Pia Kaiser (HS)
Alexander Zimmermann (ES)
Thomas Rudert (ES)
Rebecca Asmus (HS)

Stellvertreter

Nicole Latzel (HS)
Debra Fernandes (HS)
Jenny Parkinson (HS)
Carmen Lazos (ES)

Vote to approve open election
Approved, none against, no abstentions
Vote to approve slate
Approved, none against, no abstentions

7.4 Faculty/Department Meeting Slate

Vote to approve open election
Approved, none against, no abstentions
Vote to approve slate
Approved, none against, no abstentions

[Faculty/Department Meeting Slate](#)

TOP 8 Committee Reports

Faculty Representative: D. Holland

Thank you for your support at the beginning of the school year. The school is looking for German tax accountants who can help American teachers to file their taxes in Germany. Please send information to parentcouncil@jfsberlin.org.

ED (Educational Directorate): K. Winkler- American Representative

ED is having a retreat next week. Major topic will be the bilingual program. Two surveys will be sent to parents on October 2 (one for 7-10 Graders re: 50/50 model, one for 3rd graders re: new math program). Email ed@jfsberlin.org with questions.

BEA: please see the link.

[BEA Report Oct 2024](#)

VEREIN: R. Lenk:

[Verein Report Oct 2024](#)

TOP 9 Miscellaneous and announcements

BERMUN is still looking for 30 host families to host students participating in **BERMUN** this year. Please reach out to parentcouncil@jfsberlin.org who will forward it to Mr. Lang at the high school.

9th Grade Praktikum for 2 weeks- asking for parents who own businesses who can offer a spot for students, please reach out to parentcouncil@jfsberlin.org.

Announcement:

Beginning in Autumn 2024, all PCB Meetings will begin at 6: 30 pm

Next PC meetings:

Monday December 2, 2024

Tuesday, February 18, 2025

Tuesday, April 1, 2025

Tuesday, June 3, 2025

Meeting Adjourned at 20:55

GEV Sitzung #1 von 2024-25 1. Oktober 2024
Persönlich - 189 Personen anwesend

**PCB anwesend: H. Scribner, L. v. Schweinitz, C. White,
L. Martinez-Fonts, C. Metzler, U. Grohé,
S. Doca**

1. Begrüßung
2. Genehmigung der TO und des Protokolls der vorherigen Sitzung
3. Bericht der Schülervertretung
4. Bericht der Grundschule
5. Bericht der Oberschule
6. Im Blickpunkt: Delia Simons
7. Wahl
 - 7.1 Schulkonferenz (SK)
 - 7.2 GEV Elternbeirat (PCB)
 - 7.3 Bezirkseleiternausschuss (BEA)
 - 7.4 Fakultäts-/Fachbereichssitzungen
8. Berichte aus den Ausschüssen
9. Verschiedenes und Ankündigungen

Sitzungsbeginn: 18:37

TOP 1 Begrüßung

TOP 2 Genehmigung der Tagesordnung

Einstimmig

A. Genehmigung des Protokolls der vorherigen Sitzung

Genehmigt

B. Zulassung von Stellvertretern

Genehmigt

C. Online-Option für PC-Sitzung

Genehmigt

TOP 3 Bericht der Schülervertretung (E. Raible)

Neue Vorsitzende: Mila Ward (Deutsch) und James Simanowitz (US). Der SV hat fünf Projekte geplant: 1. Eine schulübergreifende Tanzveranstaltung (mit Nelson Mandela/BBIS) oder beiden. 2. Mehr Respekt für das Reinigungspersonal. 3. Verbesserung der Beratungszeiten für die

Klassen 7 bis 10 (besseres Zeitmanagement). 4. Erstellung eines Meldeformulars für Gebäudeschäden. 5. Fußballturnier, um gegen andere Schulen anzutreten.

Vizepräsidenten: Keyo Casper (USA) Jonas Bordet (Deutsch)

Sekretär: Nils Bespolka (USA)

Schatzmeister: Illian Bordet (Deutsch)

Stellvertretender Schatzmeister: Felix Stiegel

TOP 4 Grundschulbericht (Deutsche GS Schulleiterin Frau A. Ecke)

Schulbeteiligung – gemeinsame Erfahrung. FunRun war ein Erfolg. Die Schüler liefen 6.500 Runden. 30.000 Euro wurden gesammelt, die für Musikinstrumente ausgegeben werden sollen.

Der Schulfotograf kommt vom 7. bis 11. Oktober. Zeitplan im Bulletin.

Die Einschreibung für das neues Schuljahr hat heute begonnen und läuft bis Januar.

Die ES-Fakultätssitzung ist am 5. November – erfordert vorzeitigen Schulschluss.

Eltern-Lehrer-Konferenzen am 7. November, Klassen 3 bis 6. Frühere Entlassung.

Neue Senatsregelung bezüglich der Schulpflicht. (Nicht neu für deutsche Schulen.)

Das neue zweisprachige Sprachenprogramm wurde eingeführt – 50 % Englisch, 50 % Deutsch. Lehrer/Administratoren sollten in ihrer Muttersprache sprechen.

[Schulsprachenprogramm](#)

TOP 5 High School-Bericht (E. Hale – stellvertretende Schulleiterin der American High School)

Lobt ebenfalls FunRun.

AP-Ergebnisse (Advanced Placement) verbessern sich weiter. Die Prüfungen fanden im Mai statt. Es wurden über 250 Prüfungen abgelegt, 88 % Bestehensquote. Wir haben ~15% besser abgeschnitten als der weltweite Durchschnitt.

ED-Treffen – Offizielle Entscheidung, dass wir zukünftig vierteljährliche Lernfortschrittsberichte in allen Klassenstufen verteilen. Die Note ist nicht verbindlich.

Einladungen zu Eltern-Lehrer-Konferenzen kommen Ende nächster Woche. Die Anmeldungen für die High School erfolgen über WebUntis. Beachten Sie die unterschiedlichen Möglichkeiten der App (schnelle Zeitplanaktualisierungen) und der Browserversion (Konferenzanmeldungen, Testergebnisse usw.).

Unterstützen Sie die Umsetzung der Hassrede-Richtlinie. Führen Sie weiterhin gute Gespräche

und arbeiten Sie daran, das Bewusstsein der Schüler zu schärfen.

[Hassrede-Richtlinie](#)

Es gibt vier Prinzipien, auf die die Fakultät in Bezug auf die Sprachentwicklung hinarbeitet. Dazu gehört auch der Unterricht in der Erstsprache.

Verspätungen aufgrund von öffentlichen Verkehrsmitteln werden in der High School nicht entschuldigt. Am 5. November findet in der High School normaler Unterricht statt.

F: Kann die Verwaltung bei Verspätungen des öffentlichen Nahverkehrs Nachsicht walten lassen?

A: Wenn es einen Streik gibt, wird dies im Voraus kommuniziert. Der Senat erwartet von den Schülern grundsätzlich, dass sie im Voraus planen. Wenn es ein größeres Verkehrsproblem gibt, sind die Lehrer informiert und können Ausnahmen machen. Bitte klären Sie dies mit den HR-Lehrern.

Konzert des Eltern-Lehrer-Chores am 17. Oktober um 19:00 Uhr in der Aula. 50-jähriges Jubiläum.

Neue Website wurde gestartet.

F: Steht die Hassrede-Richtlinie auf der Website?

A: Sie steht im Bulletin und wird auf der Website veröffentlicht.

F: Gilt die 50/50-Balance für jedes Fach?

A: Nein, wir können nicht 762 individuelle Schülerpläne berücksichtigen. Wir streben eine 50/50-Balance über alles an

TOP 6: Spotlight: Delia Simons

Nicht nur zweisprachig, sondern auch bikulturell zu sein, kann sowohl ein Vorteil als auch ein Nachteil sein. Einführung in die Mittelstufenstruktur und die Mischung amerikanischer und deutscher Systeme.

„Navigieren in der Mittelstufe: Kompass zum Erfolg“

Die Zweisprachigkeit/Bikulturalität ist sowohl ein Vorteil als auch eine Herausforderung für die JFK.

Die Mittelstufe ist im Wesentlichen eine Brücke zur High School (Klassen 7-12).

Es wird versucht, das deutsche und das amerikanische System zu vermischen:

Deutsche Schulen behalten in der Regel dieselben Lehrer und dieselbe Klasse für die Klassen 1-6, während die JFK dem EC/1/2, 3/4, 5/6, 7/8, 9/10 folgt.

Schwerpunkt auf sozialer Integration, neu gestalteten Klassenräten und kultureller Vielfalt.

1-Stunden-Homeroom, um den Übergang zur High School zu erleichtern.

Reisen in der Mittelstufe:

7. Klasse: Eine kleine Reise mit 2 Übernachtungen nach Brandenburg.

Präsentationen über Cybermobbing und den Umgang mit prekären Situationen.

8. Klasse:

Neue Wahlpflichtfächer.

Skireise

Schulische Tests (VERA 8)

Aufklärung über Drogenprävention.

9. Klasse:

Praktikumsmodul.

Der GPA (Notendurchschnitt) beginnt zu zählen; dies wird häufig kommuniziert.

10. Klasse:

MSA (Mittlerer Schulabschluss): Präsentation und schriftliche Prüfung.

Erkundung der Möglichkeiten nach der 10. Klasse: Schulbildung, Berufsausbildung und Möglichkeiten außerhalb von JFK.

Mittelstufe Präsentation

TOP 7: Wahl

7.1 Schulkonferenz (SK)

Abstimmung für offene Wahl

Genehmigt, keine Gegenstimmen, keine Enthaltungen

Abstimmung für amerikanische Kandidatenliste

Genehmigt, keine Gegenstimmen, keine Enthaltungen

Lars Bespolka und Gretchen Vogel als amerikanische Hauptvertreter/ in bestätigt.

John Sullivan und April Ewert als amerikanische Stellvertreter / in bestätigt.

Die Stimmzettelstimmen für die deutschen Hauptvertreter wurden gezählt.

Holger Kölling-Orb als deutscher Hauptvertreter bestätigt

Alexandra Albanese als deutsche Hauptvertreterin bestätigt

Abstimmung für offene Wahl für Stellvertreter

Genehmigt, keine Gegenstimmen, keine Enthaltungen

Frank Graef als deutscher Stellvertreter bestätigt

Carsten Casper als deutscher Stellvertreter bestätigt

7.2 Elternbeirat (PCB / GEV)

Deutsch

Louise von Schweinitz

Uli Grohé

Jan Müller

Robert Erlbaum

Amerikaner

Christine White Ehrlich

Helena Broad

Carlotta de Vivanco

Maria Jerardi

Abstimmung zur Genehmigung der offenen Wahl
Genehmigt, keine Gegenstimmen, keine Enthaltungen

Abstimmung zur Genehmigung der Kandidatenliste
Genehmigt, keine Gegenstimmen, keine Enthaltungen

7.3 Bezirkselektoren Ausschuss (BEA)

Vertreter

Pia Kaiser (HS)

Alexander Zimmermann (ES)

Thomas Rudert (ES)

Rebecca Asmus (HS)

Stellvertreterin

Nicole Latzel (HS)

Debra Fernandes (HS)

Jenny Parkinson (HS)

Carmen Lazos (ES)

Abstimmung zur Genehmigung der offenen Wahl
Genehmigt, keine Gegenstimmen, keine Enthaltungen

Abstimmung zur Genehmigung der Kandidatenliste
Genehmigt, keine Gegenstimmen, keine Enthaltungen

7.4 Kandidatenliste für Fachbereichssitzungen und -konferenzen

Abstimmung zur Genehmigung der offenen Wahl
Genehmigt, keine Gegenstimmen, keine Enthaltungen

Abstimmung zur Genehmigung der Kandidatenliste
Genehmigt, keine Gegenstimmen, keine Enthaltungen

[Fachbereichssitzungen 2024-2025](#)

TOP 8 Berichte der Ausschüsse

ED (Bildungsdirektion): K. Winkler – amerikanischer Vertreter

ED hält nächste Woche eine Klausur (Retreat) ab. Hauptthema wird das zweisprachige Programm sein. Am 2. Oktober werden zwei Umfragen an die Eltern verschickt (eine für die 7. bis 10. Klasse zum 50/50-Modell, eine für die 3. Klasse zum neuen Matheprogramm). Bei Fragen senden Sie eine E-Mail an ed@jfsberlin.org.

BEA: Bitte siehe Link.

[BEA Bericht Okt 2024](#)

VEREIN: R. Lenk:

[Verein Bericht Okt 2024](#)

TOP 9 Sonstiges und Ankündigungen

BERMUN sucht noch 30 Gastfamilien, die Schüler aufnehmen, die dieses Jahr an **BERMUN** teilnehmen. Bitte wenden Sie sich an parentcouncil@jfsberlin.org, der die Anfrage an Herrn Lang an der High School weiterleitet.

Praktikum für die 9. Klasse für 2 Wochen – wir suchen Eltern, die Unternehmen besitzen und einen Platz für Schüler anbieten können. Bitte wenden Sie sich an parentcouncil@jfsberlin.org.

Ankündigung:

Ab Herbst 2024 werden die GEV Sitzungen um 18:30 Uhr beginnen.

Nächste PC-Sitzung:

2. Dezember 2024

18. Februar 2025

1. April 2025

3. Juni 2025

Vertagung der Sitzung um 20:55
